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1.1 Ondernemers Federatie Schagen 
OFS behartigt de belangen van alle ondernemers in de gemeente Schagen, daar 
waar het individuele belangen en de belangen van de aangesloten 
ondernemersverenigingen overstijgt. De OFS is een centraal aanspreekpunt, 
voor zaken die ondernemers uit de gemeente Schagen raken. Er wordt door het 
Dagelijks Bestuur en de sectorbesturen veelvuldig gevraagd en ongevraagd 
advies gegeven aan o.a. de gemeente Schagen en de provincie omtrent 
beleidsstukken en ondernemerszaken. Daarnaast ontwikkelt en ondersteunt de 
OFS projecten en activiteiten die het ondernemersklimaat in de gemeente 
Schagen ten goede komen.  
De OFS beheert het ondernemersfonds. In dit fonds zitten gelden vanuit een 
opslag op de OZB (niet woningen) en de 4 cent regeling toeristenbelasting. Door 
deze vorm van financiering zijn er geen free-riders. Het bestuur van de OFS heeft 
zich de afgelopen jaren ingezet om een professionele organisatie te worden, die 
inhoudelijk goede resultaten boekt, steeds meer bekendheid verwerft en 
(boven)regionaal werkzaam is. 
 
1.2 Bestuursleden  
De OFS is opgedeeld in vijf sectoren: Detailhandel, Industrie & Bedrijven, 
Agribusiness, Recreatie & Toerisme en Horeca. De voorzitters van deze 
sectorbesturen vormen, tezamen met de onafhankelijk voorzitter, het bestuur. 
De sectorvoorzitters en -bestuursleden zetten zich vrijwillig en belangeloos in 
t.b.v. ontwikkelingen die positieve gevolgen met betrekking tot het 
ondernemerschap in de gemeente Schagen met zich meebrengen en de 
ontwikkeling van projecten. Hier staat geen vergoeding tegenover. De 
tijdsbesteding van de sectorvoorzitters varieert per sector en periode, maar is 
gemiddeld 1 tot 6 uur per week. De algemeen voorzitter besteedt gemiddeld 16 
uur per week aan OFS. In hoofdstuk 2 van dit jaarverslag wordt per sector een 
korte uitleg gegeven over een aantal belangrijke zaken en projecten die speelden 
in 2022. 
 
1.3 Continuering Ondernemersfonds  
Eind 2021 hebben de OFS en gemeente Schagen nieuwe afspraken gemaakt, 
rondom de continuering van het Ondernemersfonds. Hans Bouterse en 
wethouder Beemsterboer hebben eind 2021 een handtekening gezet op de 
nieuwe overeenkomst voor de periode van 2022 t/m 2025. 
 
1.4 Speerpuntennotitie 
Om richting te geven aan haar beleid heeft de OFS een aantal speerpunten 
vastgesteld. Deze zijn vormgegeven en gebundeld in een speerpuntennotitie 
welke te downloaden is via ondernemendschagen.nl. Het is een dynamische 
notitie, die jaarlijks door de bestuursleden inhoudelijk getoetst wordt op 
relevantie en actuele ontwikkelingen. De OFS vraagt in de speerpuntennotitie 
o.a. specifiek aandacht voor: 
1) Een goed overleg tussen bedrijfsleven en gemeente, door het behouden van 
tenminste één fulltime bedrijfscontactfunctionaris bij de gemeente en 
structureel periodiek overleg tussen het georganiseerd bedrijfsleven en het 
gemeentebestuur. 
2) Ruimte voor de ontwikkeling van recreatie en toerisme door de kwaliteiten 
van de gemeente optimaal te benutten. Dit betekent het versterken van 
bestaande kwaliteiten, het optimaal faciliteren van toeristische ondernemers en 
een voortdurende inzet op kwalitatieve uitbreiding van de recreatieve en 
toeristische mogelijkheden in de gemeente. 

http://www.ondernemendschagen.nl/
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3) Ruimte voor de ontwikkeling van agribusiness. Dit betekent het optimaal 
faciliteren van ondernemers in de agribusiness (van agrariër tot 
zaadveredelingsbedrijf en toeleverancier) om ontwikkelingen in onder meer 
schaalgrootte en duurzaamheid mogelijk te maken. 
4) Een goede en voldoende infrastructuur. Van belang is voldoende lokale en 
regionale infrastructuur, kwalitatief en kwantitatief. Specifieke aandacht 
verdient daarbij het uitbreiden en opwaarderen van de verbindingen over het 
Noord-Hollands Kanaal, door de aanleg van tenminste één extra vaste 
oeververbinding. Dit versterkt de onderlinge verbondenheid in de gemeente en 
daarbij ook de aantrekkelijkheid van de regio voor zowel ondernemers als 
bewoners.  
5) Een duidelijke gemeentelijke visie op de bedrijventerreinen in de gemeente. 
Waarbij er voldoende ruimte moet zijn om te ontwikkelen, maar overaanbod 
voorkomen moet worden. Specifieke aandacht vraagt de ruimte bij kleinere 
kernen en de hogere milieucategorieën. 
 
1.5 Overlegstructuur 
Ondernemers Federatie Schagen – bestuurlijk 
In 2022 hebben er tien bestuursvergaderingen van het Dagelijks Bestuur 
plaatsgevonden. Door de regelmatige en structurele overlegstructuur is het 
mogelijk om dwarsverbanden te leggen tussen de sectoren. Daarbij kan er snel 
geschakeld worden. De onderlinge samenwerking is goed. Er is regelmatig 
contact tussen de verschillende sectoren en met de ondernemersverenigingen. 
Vertegenwoordigers vanuit laatstgenoemde maken veelal deel uit van de 
verschillende sectorbesturen. Hierdoor weet de OFS ook wat er lokaal en binnen 
de verschillende verenigingen speelt. De vijf sectorbesturen hebben allemaal een 
eigen overlegstructuur. 
Gemeentelijk 
In 2022 heeft het bestuur van de OFS vier keer overleg gehad met een 
afvaardiging van het college van burgemeester en wethouders van de gemeente 
Schagen. Twee vergaderingen hebben plaatsgevonden op het gemeentehuis en 
twee overleggen op een externe locatie. De wethouder economische zaken, waar 
de onafhankelijk voorzitter van de OFS tevens bijna elke maand kort overleg 
mee heeft over actuele en lopende zaken, is bij elke vergadering aanwezig. De 
overige collegeleden zijn aangesloten wanneer er agendapunten uit hun 
portefeuille behandeld werden. Afhankelijk van de te behandelen onderwerpen 
zijn eveneens in bepaalde gevallen ambtenaren aangesloten. Incidenteel heeft de 
OFS ook apart overleg met ambtenaren over bepaalde zaken. Met de gemeente 
is in 2022 onder andere gesproken over: prijsvorming grond t.b.v. (sociale) 
woningbouw i.r.t. het grondbeleid v.d. gemeente, Ontwikkelvisie 2040 stad 
Schagen, status ontwikkeling St. Maartenszee en hotel, hotel Groote Keeten, 
huisvesting arbeidsmigranten en migrantenhotel op de Lus, Zuiderweg, corona, 
Oekraïne, toegankelijkheid en bereikbaarheid van o.a. winkels, 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier inzake wateroverlast en 
calamiteitenplan, energietransitie, personele bezetting bij de gemeente Schagen, 
netwerkcongestie, stijgende kosten voor ondernemers (o.a. gas, elektra, 
personeel), bestemmingsplan Lagedijk, ontwikkeling en uitbreiding industrie-/ 
bedrijventerreinen, Werkgevers Servicepunt (WSP), herinrichting Markt, 
evenementenvergunningen, ambitie gemeente verminderen hoeveelheid afval, 
economisch beleid gemeente Schagen, Kustbus, werkgeversmerk, Westfriese 
Folklore, stikstof (en de gebiedstafels), parkeerproblematiek, toeristenbelasting, 
openbare toiletten, de onderhoudssituatie wegen en verkeersveiligheid (o.a. N9), 
het energie bespaarakkoord, subsidies gemeente Schagen en de nieuwe 
overlegstructuur tussen het college en DB van de OFS.  
In 2022 heeft de gemeente aangegeven de vergaderstructuur met de OFS te 
willen wijzigen. De gemeente heeft hiervoor een voorstel gedaan. Medio 2022 is 
een start gemaakt met deze nieuwe vergadermethode, waarbij het DB van de 
OFS voor elk kwartaal overleg heeft met de directie van de gemeente Schagen. 
Tijdens dat overleg worden de te bespreken agendapunten met het college 
vastgesteld. Er zullen vanaf heden alleen onderwerpen besproken worden die 
strategisch van aard zijn.  
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OFS Magazine - editie 34 (maart) 
 

 
 

OFS Magazine - editie 35 (juni) 
 

 
 

OFS Magazine - editie 36 (sept.) 

Regionaal 
Regionale samenwerkingsverbanden zijn heel belangrijk. In 2020 is het z.g. 
Koepeloverleg weer opgestart. In de Koepel zijn vertegenwoordigers van het 
bedrijfsleven van Texel, Den Helder, Hollands Kroon en Schagen verenigd. In dit 
overleg wordt gesproken over onderwerpen die ons gezamenlijk raken, zoals 
infrastructuur, Regionale Energiestrategie, economisch herstel, behoefte 
uitbreiding bedrijventerreinen e.d.. Ook hebben er overleggen plaatsgevonden 
met de Koepel en de wethouders economische zaken van de vier gemeenten. Dit 
zijn waardevolle overleggen, waarbij er veel informatie uitgewisseld wordt. Een 
vertegenwoordiger vanuit de Koepel heeft zitting in het Economisch Forum (EF). 
Dit is een overlegorgaan namens het bedrijfsleven van Holland Boven 
Amsterdam. Dit orgaan overlegt regelmatig met de Gedeputeerde van de 
Provincie over zaken die spelen in de Noordkop. Het bedrijfsleven moet 
betrokken worden bij plannen die ondernemers raken, gericht op bijvoorbeeld 
ontwikkelingen van de toeristische sector, infrastructurele ontwikkelingen en 
het woningbouwbeleid van de Provincie.  
Provinciaal 
In 2022 heeft de OFS omtrent diverse onderwerpen contact gehad met de 
provincie.  
Landelijk 
Er is overleg gevoerd met landelijke partijen, waaronder de brancheorganisaties 
zoals RECRON-HISWA, KHN en Cumela.  
In 2022 heeft Rijkswaterstaat een bezoek gebracht aan Burgervlotbrug en Sint 
Maartensvlotbrug (N9). De OFS sector Agribusiness heeft een toelichting 
verzorgd over de zorgen. Rijkswaterstaat heeft aangegeven dat de door de 
sector aangedragen aanbevelingen ‘meegenomen’ zouden worden.  
 
1.6 Samenwerking 
Samenwerking is belangrijk voor de OFS. In 2022 heeft de OFS samengewerkt 
met meerdere lokale en regionale partners, waaronder de gemeente, zakenclubs 
en ondernemersverenigingen, t.b.v. het realiseren van projecten en 
ontwikkelingen. Ook heeft de OFS in 2022 regelmatig overleg gehad met de LTO 
Noord afdeling HLS en zijn er gezamenlijk bepaalde onderwerpen opgepakt en 
projecten georganiseerd. De bestuursleden van de OFS hebben regelmatig 
zitting (genomen) in diverse advies-, werk- en/of projectgroepen gericht op 
bepaalde onderwerpen, waaronder bijvoorbeeld de Lokale Actiegroep (LAG) van 
Leader, het centrale orgaan die een actieve aanjagende en verbindende rol heeft 
in het gebied (Nen Sneekes – sector Agribusiness), de Branchetafel, waarbij 
projecten besproken worden inzake het binnenhalen, binden en boeien van 
personeel (Maike Zijp – sector Horeca) en het Regionaal Advies College (RAC) 
van de provincie over detailhandelskwesties van winkels boven de 1000 meter 
vrije verkoop oppervlakte (Henk van Zanten – sector Detailhandel). 
 
1.7 Communicatie 
Communicatie met/richting de ondernemers van de gemeente Schagen is van 
essentieel belang. Via diverse kanalen, waaronder de zakenclubs en 
ondernemersverenigingen, de website, nieuwsbrieven, sociale media, de media 
en het OFS Magazine, wordt getracht alle ondernemers uit de gemeente te 
bereiken.  
In 2022 heeft de OFS in totaal zeven nieuwsbrieven verzonden. Deze digitale 
nieuwsbrief wordt naar 1025 adressen gestuurd. In de nieuwsbrief wordt voor 
ondernemers interessant nieuws opgenomen, onder andere over 
wegafsluitingen en onderhoud, bepaalde subsidie- en/of 
financieringsmogelijkheden of trainingen, ondernemersbijeenkomsten, 
beleidswijzigingen en bijvoorbeeld gemeentelijk of provinciaal nieuws. Door de 
nieuwsbrief worden ondernemers aangespoord om op de site te kijken. Via de 
website van de OFS kunnen ondernemers uit de gemeente Schagen informatie 
vinden over relevante ondernemersonderwerpen, over de OFS en over 
bijeenkomsten van de OFS. Ook worden er bepaalde voor ondernemers 
belangrijke nieuwsberichten geplaatst. De website is een medium waarmee alle 
ondernemers uit de gemeente Schagen geïnformeerd kunnen worden.  
In 2022 zijn er vier edities verschenen van het OFS Magazine. Dit magazine 
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OFS Magazine - editie 37 (dec.) 
 

 

 
 

Jaarvergadering OFS 

wordt gemaakt voor en door ondernemers uit de gemeente Schagen. Zeeman 
Reclame Groep verzorgde de invulling en verspreiding van het magazine. De 
voorzitter van de OFS maakt deel uit van het redactieteam. Middels het 
magazine worden ondernemers geïnformeerd over belangrijke zaken en er 
worden interessante en innovatieve ondernemers uitgelicht. Het OFS Magazine 
wordt verzonden naar ondernemers uit de gemeente Schagen én het is te 
downloaden via de website van de OFS. Het magazine heeft een oplage van 
3.000 stuks. In december 2022 is de laatste editie van het OFS Magazine in 
samenwerking met Zeeman Reclame Groep verschenen. Tijdens de 
jaarvergadering van de OFS hebben de aanwezigen uitgesproken graag het OFS 
Magazine te willen behouden. Het bestuur van de OFS gaat in 2023 uitzoeken 
welke mogelijkheden er zijn om een magazine uit te geven.  
Met als doel de communicatie richting ondernemers te verbeteren en wellicht 
een nieuwe doelgroep aan te spreken is in 2020 een plan uitgewerkt voor het 
beter en breder inzetten en gebruiken van sociale media. OFS heeft hier een 
externe partij voor benaderd. She knows how voert vanaf eind 2020 de sociale 
media uit voor de OFS. Ook in 2022 is hier actief op ingezet. OFS probeert 
ondernemers te bereiken via Facebook, Instagram, Twitter en LinkedIn.  
 
1.8 Bijeenkomsten  
Georganiseerd door OFS 
De OFS heeft in 2022 twee bijeenkomsten voor ondernemers uit de gemeente 
Schagen georganiseerd.  
Op donderdagmiddag 14 april 2022 vond er bij SkagaVenture een foldermiddag 
plaats, georganiseerd door OFS sector Recreatie & Toerisme. Tijdens deze 
foldermiddag vond de uitreiking van het eerste exemplaar van het toeristisch 
informatiemagazine plaats en hadden organisaties de mogelijkheid om folders te 
verspreiden.  
Op 23 november 2022 vond de jaarvergadering van de OFS plaats. Tijdens deze 
avond hebben de sectorvoorzitters aangegeven wat zij de afgelopen periode 
gedaan hebben en welke onderwerpen er de komende periode opgepakt 
worden. Ook is er inzicht gegeven in de financiën over jaargang 2021 en de 
begroting 2023. Wethouder Simco Kruijer, portefeuille Wonen en Economie, 
ging in het tweede deel van de avond in op ontwikkelingen gericht op 
woningbouw, het stikstofbeleid en infrastructuur. Wethouder Hans Heddes, 
portefeuille Duurzaamheid, Mobiliteit en Openbare Ruimte, besprak onder 
andere de RES, mobiliteit en duurzaamheid.  
Georganiseerd door overige partijen 
De bestuursleden van de OFS hebben in 2022 regelmatig fysieke en digitale 
bijeenkomsten bijgewoond omtrent specifieke onderwerpen. Hier wordt door de 
OFS veel waarde aan gehecht. Tijdens deze bijeenkomsten worden de 
bestuursleden gevoed met informatie over belangrijke en actuele onderwerpen, 
wordt input geleverd en daarnaast is het van belang om in contact te treden met 
ondernemers, overheidsinstanties en overige partijen. Bijeenkomsten die de 
OFS heeft bijgewoond waren o.a. gericht op de ontwikkelingen van/op 
industrieterreinen in de Kop van Noord-Holland (STEC rapport), de 
bereikbaarheid en toegankelijkheid van winkels, de thema-avond over energie 
en bijvoorbeeld de bijeenkomst over “Vergeten”? Nederland in de Kop van 
Noord-Holland.  
 
1.9 Projecten OFS 
De OFS houdt zich bezig met de uitvoering en/of ondersteuning van diverse 
projecten. In veel gevallen betreffen dit langlopende of jaarlijks terugkerende 
projecten, waaronder onderwijs en opleidingen, het opwaarderen van de 
winkelstraten (bloembakken) en de uitgave van de toeristische informatiegids. In 
sommige gevallen zijn er geen specifieke uitgaven gedaan. De bestuursleden 
hebben zich echter wel ingezet t.b.v. de uitvoering van de projecten. Hier staat 
geen vergoeding tegenover. De projecten worden verder toegelicht in hoofdstuk 
2 van dit jaarverslag.  
Sinds 2016 worden, op initiatief van de OFS, de winkelstraten in diverse kernen 
in de gemeente Schagen opgewaardeerd. Middels plaatsing van bloembakken 
vindt er verfraaiing van de winkelgebieden plaats. De OFS neemt 50% van de 
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Ku(n)stroute Zijpe aan Zee 

totale kosten op zich. De overige benodigde middelen, t.b.v. de uitvoering van dit 
prachtige samenwerkingsproject, stellen de betrokken plaatselijke 
ondernemersverenigingen beschikbaar. In 2022 is besloten om eenmalig, gezien 
de financiële situatie van verschillende ondernemersverenigingen, geen 
aanspraak te maken op de bijdragen vanuit de ondernemersverenigingen.  
In 2019 is op initiatief van de OFS sector Agribusiness, na signalen van inwoners 
uit de gemeente Schagen, een campagne opgezet onder de titel ‘Wij rijden hier 
met en voor u’. Met deze campagne wil de sector meer begrip kweken voor de 
verkeersveiligheid op de binnenwegen in de gemeente Schagen, waar het 
landbouw- en transportverkeer en het langzaam verkeer rijden. Het doel is om 
met name het fietsverkeer te waarschuwen voor en bewust te maken van het 
landbouw- en transportverkeer. In 2022 heeft de OFS sector Agribusiness ten 
behoeve van het verkeersexamen van de basisscholen verkeershesjes 
gesponsord. In 2023 zullen overige activiteiten rondom de campagne weer 
opgepakt worden.  
De sector Recreatie & Toerisme heeft jaarlijks een aanvullend bedrag te 
besteden aan projecten die de sector ten goede komen. Deze gelden zijn 
afkomstig uit de “4 cent regeling” en geoormerkt voor projecten gericht op de 
toeristische sector. In 2022 heeft de sector diverse projecten georganiseerd en 
financieel ondersteund, waaronder het Toeristische informatiemagazine, de 
Kustbus en een marketingcampagne voor de regio (digitale promotiefilm). 
Financiële ondersteuning lokale initiatieven 
Een bruisend verenigingsleven en toonaangevende initiatieven en activiteiten 
zijn belangrijk voor de gemeente Schagen en komen het ondernemersklimaat ten 
goede. Er worden in onze gemeente vele activiteiten ontplooid waar 
ondernemers direct de vruchten van kunnen plukken en/of die de 
naamsbekendheid van de gemeente vergroten. De OFS heeft een 
sponsorcommissie en voorwaarden omtrent het verkrijgen van financiële 
ondersteuning. Deze zijn terug te vinden op de website. De activiteiten komen 
bijvoorbeeld in aanmerking als deze bijdragen aan de promotie van de gemeente, 
er ook tegenfinanciering beschikbaar is, het lokale bedrijfsleven bij de activiteit 
betrokken wordt en het een directe toegevoegde waarde heeft voor 
ondernemers. Ook in 2022 konden verschillende activiteiten en/of evenementen 
op een ondersteuningsbijdrage vanuit de OFS rekenen, waaronder enkele 
evenementen in Petten, het vliegerfeest, de Westfriese Folklore, Ku(n)stroute 
Zijpe aan Zee, Schager Uitdaging en diverse decemberactiviteiten van lokale 
ondernemersverenigingen. 
Vanaf 2014 stelt de OFS gelden beschikbaar t.b.v. de sportverenigingen en 
verenigingen op het gebied van Kunst en Cultuur. De OFS stort deze gelden in 
een gemeentenoodfonds. Dit fonds wordt door de gemeente beheerd. 
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2.1 OFS sector Detailhandel 
 
Sectorvoorzitter 
Sectorvicevoorzitter 
Sectorbestuursleden 

 
 

 
 
Henk van Zanten                  
Marina Spaansen 
Willem Jan Stam, Frank van Graas, 
Rick Jongeneel, Herman Leguit en  
Roger Moonen (Demi-Lynn 
Oosterdorp, ambtenaar 
economische zaken gemeente 
Schagen, adviserende rol)  

 
In 2022 konden we de coronaperikelen achter ons laten. We waren nieuwsgierig 
hoe de detailhandel zou opstaan na die vervelende periode. De pessimisten 
zeiden dat het nooit meer goed zou komen. Alles zou in de toekomst via internet 
gaan. Nu ging er in die tijd wel veel verkoop via internet maar dat was ook 
noodzakelijk omdat veel winkels gesloten waren. De optimisten zeiden dat het 
wel weer goed zou komen. De winkels zijn weer open en het herstel valt niet 
tegen. Even een paar wetenswaardigheden: 
• Er is een verdubbeling van het aantal webwinkels in 3 jaar. 
• Er zijn meer fysieke winkels geopend. 
• De economie zegt: hand op de knip. Er is veel discussie over inkomenspolitiek. 
• Het gedrag van klanten is door de omstandigheden aan het veranderen. 
Minder trouw! 
• Van gepland en bewust naar continu en onbewust koopgedrag. 
• Sterk stijgende kosten voor de detailhandel en daardoor een lage marge. 
• Verduurzaming van het vastgoed leidt tot noodzakelijke investeringen. 
• Na corona gaan de klanten nog meer service van winkels verlangen.  
• De internetontwikkeling van de detailhandel staat stil en neemt af. 
• Zelfs Amazon komt naast zijn webwinkel met eigen winkels (start in 
Amsterdam). 
• Vrijwel alles is online te koop dus winkels moeten meer hun best doen voor hun 
klanten. 
• De grote uitdaging voor de komende tijd is: persoonlijke benadering. 
• Het blijft ideaal om naast een fysieke winkel ook een online webwinkel te 
hebben. 
 
Zoals u kunt lezen zijn er meer dan voldoende uitdagingen voor de detaillisten. 
Het “de deur openzetten en de klant komt wel” is afgelopen. We moeten ons 
inspannen. De OFS sector Detailhandel heeft 3 x per jaar overleg met alle 
winkeliersverenigingen en de gemeente. Hier delen we de huidige 
ontwikkelingen en houden we elkaar op de hoogte van de diverse activiteiten. Zo 
kunnen we leren van elkaar. We zijn volop met elkaar in discussie over de 
openingstijden en vooral over de koopavonden. Het lijkt erop dat de 
koopavonden hun langste tijd hebben gehad. Hierover wordt in 2023 een besluit 
genomen. De OFS streeft ernaar om de leefbaarheid in de dorpen in stand te 
houden. Dat kan onder andere door de detailhandel te ondersteunen om zo de 
inwoners van de dorpen te kunnen bedienen. Voor de stad Schagen is het 
belangrijk dat we naast de inwoners ook de mensen uit de regio aantrekken. 
Daar is het winkelbestand voor opgebouwd. Uit onderzoek blijkt dat de klanten 
uit de regio Schagen aantrekkelijk vinden. Dat moeten we zo houden want ook 
de regio blijft ontwikkelen. We hopen dat eind 2023 het overdekte 
Winkelcentrum Makado zijn revitalisering kan afsluiten. Samen met het mooie 
centrum, de vele winkels en alle activiteiten rond of op de Markt is Schagen dan 
klaar om de gasten te ontvangen. 

 
Henk van Zanten - sectorvoorzitter 
detailhandel@ondernemendschagen.nl  
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•  
2.2 OFS sector Industrie & Bedrijven  
 
Sectorvoorzitter  

Sectorvicevoorzitter  

Sectorbestuursleden  
 

Kees Mosch   
Piet Bakker 
Gustaaf Hoogland, Frank Snijder 
en Jos Berkhout  

 

 
Kees Mosch -sectorvoorzitter 
bedrijven@ondernemendschagen.nl  
 

Het sectorbestuur, bestaande uit vertegenwoordigers vanuit IBS, Zakenclub ’t 
Zand, Zakengroep Waarland en Bedrijvenvereniging Zuid-Zijpe, heeft in 2022 
twee keer vergaderd. In deze bijeenkomsten is informatie uitgewisseld over 
actuele zaken, worden gemeenschappelijke belangen en raakvlakken gezocht en 
deze worden eventueel samen opgepakt. Belangrijkste onderwerpen waren de 
problemen in verband met de netwerkcongestie en de coronacrisis. De 
netwerkcongestie begint bedrijven fors pijn te doen en een snelle oplossing lijkt 
nog niet in zicht. Gelukkig wordt een nieuw midden station bij Sint Maartensbrug 
gebouwd, maar het duurt nog waarschijnlijk tot 2030 voordat alle problemen zijn 
opgelost. Daarnaast speelde in de eerste maanden van 2022 ook helaas nog de 
coronacrisis. Voor de sector Industrie & Bedrijven lijkt de impact van corona 
over de ruim twee corona-jaren gelukkig mee te vallen, maar ons bestuur is er 
niet gerust op dat dit zo blijft. In 2023 moet de overheidssteun worden 
terugbetaald, en dat is in combinatie met de zeer sterk gestegen inflatie een 
lastig verhaal voor veel ondernemers. 
 
Dit jaar waren andere relevante onderwerpen wederom het 
‘woningbouwdossier’, huisvesting van arbeidsmigranten en de aanleg en verdere 
ontwikkeling van bedrijventerreinen. Met betrekking tot woningbouw valt te 
melden dat diverse woningbouwplannen in een concrete fase zijn beland. In 
verschillende plaatsen binnen onze gemeente wordt nu gebouwd (bijvoorbeeld 
Plan Landsheer in Warmenhuizen) of gaat in de loop van 2023 gebouwd worden 
(bijvoorbeeld Plan Veldwachter in Schagen). Dit is een positieve ontwikkeling; 
zeker ook met het oog om jongeren voor onze gemeente te behouden én ook om 
nieuwe medewerkers een goede woning te kunnen bieden. Aan de andere kant 
vinden wij dat dit nog niet genoeg is om aan de vraag voor betaalbare woningen 
in onze gemeente tegemoet te komen. Er moet daarom de komende jaren nog 
meer – grootschalig – gebouwd worden. Wij hebben er dan ook voor gepleit om 
Plan Muggenburg Zuid snel in ontwikkeling te brengen. Overigens met een 
goede ontsluitende infrastructuur. Wij zullen ons daarvoor blijven inspannen; 
met name naar de provincie. Op het gebied van de energietransitie zijn we op 
diverse bedrijventerreinen binnen onze gemeente aan het onderzoeken, samen 
met de gemeente Schagen, of er mogelijkheden zijn om tussen bedrijven 
gezamenlijke energie- en duurzaamheidsafspraken te maken.  Een ander 
concreet punt is de verdere ontwikkeling van nieuwe bedrijventerreinen in 
Schagen en onze regio. In Schagen is bijna geen perceel meer op een 
bedrijventerrein te koop. Ook regionaal begint dit probleem steeds meer te 
spelen. Onze sector zet dan ook zwaar in op de ontwikkeling van nieuwe 
bedrijventerreinen in onze gemeente. Voor het vitaal houden van onze lokale 
economie is dat van groot belang. Tot slot heeft de infrastructuur in onze 
gemeente zeker ook onze aandacht. De plannen van de provincie voor 
verbetering van de infrastructuur voor de komende jaren zijn bekend, waarbij we 
helaas nog geen verdubbeling van de N245 zien tussen Langedijk en Schagen. 
Ontwikkelingen zoals ontsluiting Muggenburg Zuid en opwaardering van de N9 
blijven we nauwgezet volgen. 
 
Het sectorbestuur vindt het erg belangrijk om ondernemers uit onze gemeente 
bij de OFS te betrekken. We hebben veel gezamenlijke belangen en daarom is 
het goed als de ondernemers elkaar ontmoeten, zoals bijvoorbeeld bij een 
jaarvergadering van de OFS.  
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•  

2.3 OFS sector Agribusiness  
 
Sectorvoorzitter 
Sectorvicevoorzitter 
Sectorbestuursleden 

 
 
Nen Sneekes  
Jan Jaap Hoogland 
Jochem Droog, Irene Kramer en 
Niels Houtenbos  

 

 
Nen Sneekes – sectorvoorzitter 
agribusiness@ondernemendschagen.nl 

De sector Agribusiness heeft in 2022 veelvuldig overleg gehad over diverse 
zaken die binnen de sector spelen. Bij deze besprekingen is ook een afvaardiging 
van de LTO aanwezig. Indien nodig is actie ondernomen. De volgende zaken zijn   
onder andere aan de orde gesteld.  
De aandacht voor verkeersveiligheid blijft een belangrijk item voor de sector. 
Samen met de LTO en gemeente probeert de sector dit te verbeteren. De 
verkeersveiligheid op de N9 is in het geding, met name bij Sint Maartensvlotbrug 
en Burgervlotbrug. In 2022 heeft de sector de situatie onderzocht en vervolgens 
samen met de gemeente en Rijkswaterstaat ter plekke de knelpunten bekeken 
en doorgenomen. Rijkswaterstaat heeft de aanbevelingen meegenomen en er is 
aangegeven dat er waarschijnlijk budget beschikbaar komt ten behoeve van 
verkeersveiligheidsmaatregelen. In 2022 heeft de sector veiligheidshesjes voor 
het verkeersexamen in april gesponsord. Tevens was Loonbedrijf Houtenbos bij 
het examen aanwezig met een tractor om aandacht te schenken aan het formaat 
van landbouwmachines. Inzake het onderhoud en werkzaamheden aan wegen en 
bruggen is er wederom goed overleg geweest met onder andere WaakSaam.  
De in juni 2022 gepresenteerde stikstofplannen, met het beruchte 
stikstofkaartje, hebben voor veel onrust gezorgd. Om de onrust te bezweren 
werd Remkes van stal gehaald. Hij presenteerde vervolgens begin oktober een 
‘Stikstof adviesrapport’, met daarin aangegeven wat wél en wat niet kan. In dit 
rapport is aandacht voor de leefbaarheid op het platteland. De plannen hebben 
ook gevolgen voor de omgeving van de Natura 2000 gebieden in onze regio. De 
saneringsplannen treffen de sector Agribusiness, maar ook de bouwsector. 
Vooral na de uitspraak van de Raad van State op 2 november. Die oordeelde dat 
de bouw niet mag worden vrijgesteld van de stikstofregels. Deze uitspraak leidt 
tot vertraging van projecten en extra kosten. Dit alles heeft in onze gemeente 
gevolgen voor de agrosector, maar ook voor bedrijven uit de industrie en bouw. 
In oktober 2021 heeft er een startbijeenkomst plaatsgevonden van de 
gebiedstafel Duinen Den Helder-Schoorl. Deze bijeenkomst over stikstof zou in 
2022 een vervolg krijgen, echter heeft de sector niks meer gehoord, op een 
nieuwsbrief na, waarin o.a. is aangegeven dat er circa november 2022 
richtinggevende doelen vastgesteld zouden worden. De sector verwacht nu dat 
de volgende gebiedstafelbijeenkomst begin 2023 plaats zal vinden. 
De gemeente is bezig met het vervangen van en herstelwerkzaamheden aan 
riolering. Dit loopt uit tot 2023/2024.  Het bestaande gemeentelijke 
rioleringsplan liep tot 31 december 2022. De sector wil graag dat er in het 
nieuwe rioleringsplan ook aandacht is voor de toekomstige aanleg van riolering 
in de buitengebieden. Een van de redenen hiervoor is de Kader Richtlijn Water 
(KRW). In 2027 dienen het oppervlakte- en grondwater schoon en gezond te zijn. 
Aangezien er geen riolering is in bepaalde delen in het buitengebied van de 
gemeente, is er sprake van een enorme belasting van het oppervlakte- en 
grondwater. Dit zal naar verwachting ook een grote impact hebben op de sector.  
De ambitie van de gemeente Schagen om in 2025 een forse vermindering te 
hebben qua hoeveelheid restafval baart de sector zorgen. In 2025 mag maximaal 
30 kilo restafval per persoon per jaar afgestort worden. In 2021 betrof dit 153 
kilo. De sector heeft zorgen over de haalbaarheid en is bang dat deze snelle 
beperking kan leiden tot illegale stortingen.  De locaties van deze dumpingen zijn 
vaak in het buitengebied op agrarische percelen, maar vindt ook plaats in bermen 
en op industrieterreinen. Verminderen is een nobel streven, maar de sector pleit 
voor een langere termijn om dit doel te behalen.  
De sector heeft grote zorgen over de plannen tot het sluiten van 
brandweerkazernes in onze regio. De brandweer gaat reorganiseren en daarin 
komt sluiting in 2025 en afslanken van de brandweerlocaties aan de orde. Dit 
kan gevolgen hebben voor de aanrijtijd in de buitengebieden. In deze gebieden 
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bevinden zich met name agrarische bedrijven. Wanneer daar een grote brand 
uitbreekt is ook de hulp van brandweerkorpsen uit de omliggende dorpen/ 
gemeenten van groot belang. Kwaliteitsvermindering van de brandweerzorg en 
hulpverlening in de buitengebieden kan van invloed zijn op het borgen van de 
veiligheid. Bovenstaande is een greep uit de onderwerpen waar we zoal mee 
bezig zijn geweest en mee bezig zijn.  

  
 
 
 

•    
 

2.4 OFS sector Horeca 
 
Sectorvoorzitter 
Sectorvicevoorzitter 
Input via 

 
 
Maike Zijp  
Piet Hein de Boer  
Koninklijke Horeca Nederland, 
afd. Schagen en Stichting 
Evenementen Schagen (SES) 

 
 

 
Maike Zijp – sectorvoorzitter 
horeca@ondernemendschagen.nl  
 

Het afgelopen jaar was een jaar waarin de horecasector zich vooral in het eerste 
deel van het jaar herstelde en waar voor velen het tweede deel van het jaar toch 
weer erg pittig werd vanwege de energiecrisis. Deze heeft behoorlijk zijn 
weerslag op de financiële gezondheid van veel horecazaken. De hiervoor in het 
leven geroepen TEK-regeling is zelden geschikt voor restaurants.  
Personeelstekorten zijn nog altijd een belangrijk punt van aandacht. De in 2021 
opgerichte branchetafel bespreekt in 4 bijeenkomsten per jaar de moeilijkheden, 
de kansen en deelt ervaringen. Vanuit de Branchetafel is een training ontwikkeld 
gericht op het bereiken, binden en boeien van personeel. Deze 2-daagse training 
werd goed bezocht.  
Ook afgelopen jaar heeft de OFS weer zijn steentje bijgedragen aan het mooier 
maken van de gemeente door bloembakken te plaatsen in alle kernen. Als 
voorzitter van de sector Horeca blijf ik mij inzetten voor de voortgangsbewaking 
van de implementatie van het verkeersplan en de herinrichting van de Markt in 
Schagen. Hoewel het vergunningentraject voor evenementen georganiseerd 
door Horeca van gemeente Schagen het afgelopen jaar net aan steeds lukte, was 
er zo nu en dan behoorlijk wat improvisatie en last minute actie nodig. Wat mij 
betreft blijft dit ook voor het komende jaar een punt van aandacht. Het door de 
gemeente meedenken over en kijken naar efficiëntere manieren voor het 
aanvragen van bijvoorbeeld jaarlijks terugkerende evenementen wordt 
gewaardeerd. Laten we er het komende jaar voor zorgen dat een 
vergunningaanvraag voor een evenement weer een bijzaak wordt in plaats van 
een hoofdbreker voor zowel de gemeente als de ondernemer. Ten slotte maken 
de evenementen de gemeente Schagen mooier!  
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•   
2.5 OFS sector Recreatie & Toerisme  
 
Sectorvoorzitter 
Sectorvicevoorzitter 
Sectorbestuursleden  

 
Kees de Wit  
Thomas v. d. Ploeg 
Nico Verduin, Matty Dekker en 
Niek Hietberg 

 

 
Kees de Wit – sectorvoorzitter 
recreatie@ondernemendschagen.nl 

Tijdens de eerste, nog digitale, bestuursvergadering van 2022 discussieerden de 
bestuursleden met elkaar over hoe er invloed uitgeoefend kon worden op de 
lokale politiek, om zo de idiote 30% tariefsverhoging voor de toeristenbelasting 
nog te kunnen ‘torpederen’ vlak voor de gemeentelijke verkiezingen van maart. 
In overleg met Druktemaker (bureau digitale marketing) is er een plan gemaakt. 
Er is een website gelanceerd, redeconomieschagen.nl. Via de website kon men 
een petitie tekenen. Ook in het openbare debat van Noordkop Centraal heeft de 
sector aandacht gevraagd. Na 10 jaar heeft Pieter Houdewind afscheid genomen 
als secretaris. Matty Dekker is voorgesteld als zijn opvolger en het bestuur heeft 
dit unaniem ondersteund. In april is de jaarlijkse foldermarkt georganiseerd. Het 
eerste exemplaar van het Toeristisch Informatiemagazine 2022 is uitgereikt aan 
Lars Dignum, lijsttrekker van JESS. Er is een werkgroep gestart die andere 
mogelijke heffingen onderzoekt, met als doel ‘grip’ op de uitgaven te krijgen. Dit 
als ‘tegenhanger’ voor de Toeristenbelasting, die altijd in de algemene middelen 
van de gemeente vloeit. In 2022 zijn er diverse gesprekken gevoerd met 
organisaties die advies hierover konden geven. De werkgroep zal in 2023 een 
voorstel presenteren.  
Er worden nieuwe eisen gesteld aan de Blauwe Vlag. Om in aanmerking te komen 
voor de Blauwe Vlag moet er vanaf heden een bepaald gedeelte van het strand 
hondenvrij zijn. In overleg met alle partijen die actief zijn op het strand is er, na 
uitgebreid hierover te hebben gediscussieerd, besloten om dit onderwerp door 
te schuiven naar 2023, aangezien er nog te weinig duidelijkheid gegeven kon 
worden.  
Na alle discussies over de recreatiesector en de toeristenbelasting vraagt de 
sector zich af waarom er zo negatief over de sector gedacht wordt, met name 
door de gemeentelijke politiek. De sector wil graag inzicht geven in de verhalen 
achter de ondernemers die actief zijn binnen de recreatiesector. Er zullen 
artikelen over bijzondere, succesvolle en innovatieve ondernemers geschreven 
worden. Wat komt er allemaal kijken bij het runnen van een recreatief bedrijf? 
Wie zijn de mensen achter deze mooie verhalen? Kortom: Storytelling en belang 
van de sector voor de lokale economie. 
Doordat Connexxion in het voorjaar van 2022 aangaf dat zij die zomer niet met 
de Kustbus zouden rijden, hebben de gemeenten en de sector gezamenlijk ad hoc 
actie moeten ondernemen. Door bijdragen van verschillende partijen, waaronder 
de OFS, heeft de Kustbus in 2022 kunnen rijden. Door deze financiële 
ondersteuning konden mensen gratis gebruik maken van de bus. Een ongekend 
succes en een prachtig USP voor ons gebied. Dit verdient, wat de sector betreft, 
een vervolg.   
Druktemaker heeft een 1-minuut filmpje gemaakt met 16 hoogtepunten die men 
kan beleven in ons gebied. Ook is er een E-book ontwikkeld: ‘De geheimen van 
ons gebied’. Als men zich inschreef kon men toegang krijgen tot het E-book. 
Inmiddels zijn hiermee ruim 5.000 e-mailadressen verzameld. De sector wil dit 
grote succes in 2023 herhalen en er zullen vervolgacties georganiseerd gaan 
worden. Eind 2022 is de Golden Ticket actie gelanceerd. Hiermee maakte men 
kans op 1 van de 50 Golden Tickets door simpelweg een boekingsbevestiging te 
mailen. Deze tickets bieden gratis toegang tot 11 dag-attracties. Deze actie is 
een mooie samenwerking tussen de verblijfs- en dagrecreatie. Er zijn ruim 1.700 
boekingen binnengekomen. 
De sector krijgt van de gemeente € 0,04 toeristenbelasting van iedere 
overnachting teruggestort. Dit wordt door de sector besteed aan de promotie 
van dit gebied. Met alle zaken die de sector wil aanpakken is er een groter budget 
nodig. Hierdoor heeft de sector een verzoek bij de gemeente ingediend om deze 
bijdrage te verhogen naar € 0,08. Met het college en de gemeentesecretaris is 
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afgesproken dat de sector met de sectorhoofden van de gemeente gaat praten 
over alle wensen (o.a. openbare toiletten) die er vanuit de sector nog liggen. Zij 
zitten direct in de uitvoering. In 2023 wordt dit ingang gezet. Ook zijn er diverse 
constructieve gesprekken geweest met de Ondernemers Vereniging Callantsoog 
over het gezamenlijk gebruik van hun website: www.incallantsoog.nl. Er is 
overleg geweest met de Ondernemers Vereniging Den Helder betreffende een 
bijdrage aan de Kustbus 2023. De OFS sector Recreatie & Toerisme heeft het 
vliegerfeest in Callantsoog en de activiteiten in Petten financieel ondersteund en 
is meegegaan met de Regio-Safari.  

 
 
 
 
 
 
 
 
namens het bestuur van de Ondernemers Federatie Schagen (OFS) 
Schagen, mei 2023 
 
 
 
Hans Bouterse, voorzitter 
 
 
 
 
Kees de Wit, secretaris 
 
 
 
 
 
Nen Sneekes, penningmeester 


